

2008

天津统计年鉴

TIANJIN STATISTICAL YEARBOOK

中英文对照 Chinese/English



天津市统计局 编

Compiled by Tianjin Municipal Bureau of Statistics



中国统计出版社
China Statistics Press



No.24 总第24期 中英文对照 Chinese/English

天津统计年鉴

TIANJIN STATISTICAL YEARBOOK

2008

 天津市统计局 编
Compiled by Tianjin Municipal Bureau of Statistics

 中国统计出版社
China Statistics Press

(京)新登字041号

© 中国统计出版社。

版权所有。未经许可，本书的任何部分不得以任何方式在世界任何地区以任何文字翻印、拷贝、仿制或转载。

Copyright © CHINA STATISTICS PRESS

All rights reserved. No part of the publication may be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, including photocopying, recording, or by any information storage and retrieval system, without written permission from the Publisher.

图书在版编目(CIP)数据

天津统计年鉴. 2008/天津市统计局编.

—北京: 中国统计出版社, 2008. 6

ISBN 978-7-5037-5379-4

I. 天…

II. 天…

III. 统计资料—天津市—2008—年鉴

IV. C832.21-54

中国版本图书馆CIP数据核字(2008)第052476号

天津统计年鉴—2008

作者/ 天津市统计局

责任编辑/ 郑淼淼 刘金成

E-mail / yearbook@stats.gov.cn

执行编辑/ 李立新 戴 华

封面设计/ 天津市河图广告传播有限公司

出版发行/ 中国统计出版社

通信地址/ 北京市西城区三里河月坛南街57号 中国统计出版社

邮 编/ 100826

电 话/ (010)63376907

印 刷/ 精一印刷(深圳)有限公司

经 销/ 新华书店

开 本/ 890×1240毫米 1/16

字 数/ 115万字

印 张/ 36.5印张

印 数/ 1-5000册

版 别/ 2008年7月第1版

版 次/ 2008年7月第1次印刷

书 号/ ISBN 978-7-5037-5379-4/F·2619

定 价/ 360.00元(含光盘)

中国统计版图书，版权所有，侵权必究。

中国统计版图书，如有印装错误，本社发行部负责调换。

编者说明

一、《天津统计年鉴》是一部全面反映天津市国民经济和社会发展情况的大型统计资料工具书，创刊于1984年，逐年出版，形成系列。本书以其丰富翔实的统计资料而成为社会各界了解天津、认识天津最具权威性的资料工具书之一。

二、《天津统计年鉴2008》全书中英文对照，同步配备电子版光盘。

三、书内文字资料载有《2007年天津市国民经济和社会发展统计公报》、《2007年我市国民经济实现又好又快发展》、《科学发展，社会和谐》分析文章；书后并附有《天津市第二次农业普查主要数据公报》。为方便读者使用，书的篇目索引标明了全书结构。在书中每篇后附有统计指标解释。

四、本年鉴的统计数据主要取自统计年报，一少部分来自抽样调查和专业部门统计资料。

五、本年鉴所使用的度量衡单位均采用国际统一标准计量单位；行业分类标准均采用国家标准GB/T4754-2002；计算人均指标时，从2005年开始采用常住人口计算，2005年以前采用户籍人口计算。从2006年开始，城乡划分标准执行国统字[2006]60号文件的规定。

六、本年鉴中部分数据的合计数和相对数由于四舍五入取舍不同而产生的计算误差，均未做机械调整。

七、本年鉴表中的符号使用说明：“空格”表示该项统计指标无数据、数据不足本表最小单位数或数据不详；“#”表示其中的主要项。

八、由于国家统计制度变化或主管部门提供的数据有调整等原因，年鉴中部分指标的历史年度数据会有变动。读者在使用历史资料时，凡以前年度的年鉴与本年鉴数据有出入的，均以本年鉴为准。

九、《天津统计年鉴》自公开出版以来，得到了国内外广大读者的关心和支持，对本年鉴的内容和编辑工作提出了许多宝贵意见，对此我们深表谢意。限于我们的水平，书中难免有不足之处，敬请广大读者继续给予批评指正，帮助我们进一步改进年鉴编辑工作、提高年鉴编辑水平，更好地为广大读者服务。

❧ Preface ❧

I. *Tianjin Statistical Yearbook* is a large-sized statistics publication to reflect various aspects of Tianjin's economic and social development, which was started in 1984 and published year by year, having formed a series of yearbooks. Possessing plentiful and detailed statistical materials, the yearbook has become one of the most authoritative statistics publications for various circles to understand and know Tianjin.

II. *Tianjin Statistical Yearbook 2008* is written in Chinese & English with a CD.

III. Written materials in the book include *Statistical Communique on the 2007 National Economic and Social Development of Tianjin*, *Good & Fast Development of Tianjin's National Economic in 2007*, *Scientific Development and Harmonious Society*, together with the appendix *Statistical Communique on the Second Agricultural Sample Survey of Tianjin*. In order to help readers using these statistical materials better, Explanatory Notes on Main Statistical Indicators are attached after each chapter.

IV. The major data sources of this book are obtained from annual statistical report, a few from sample surveys and materials of departments' statistics.

V. The units of measurement used in this book are internationally standard measurement units; sector listed in this table is classified by the standard of GB/T4754-2002. When calculating per capital indicators, we use permanent population since 2005 and use registered population before 2005. Since 2006, the division standard of urban and rural areas adopts the rules of National Bureau of Statistics Regulation 2006[60].

VI. Statistical discrepancies due to rounding are not adjusted in this book.

VII. Notations used in this book: {(blank)} indicates the data not available or the figure is not large enough to be measured with the smallest unit in the table. “#” indicates the major items of the total.

VIII. As a result of change of statistics institution, data adjustment of special department and so on, some data in this yearbook are different from former yearbook. When using historical data, users should take the data of this book as standard.

IX. Since *Tianjin Statistical Yearbook* published, we have been concerned and supported by the readers at home and abroad. They advance many useful suggestions on content and edition of the yearbook, we deeply thanks for all of these. Based on our limited level, perhaps there are some mistakes in this book, we welcome all of the readers give your criticism in order to help us further improving our edition level, and providing services for the readers better.

篇目索引

篇目	起始页码
2007 年天津市国民经济和社会发展统计公报	1
2007 年我市国民经济实现又好又快发展	11
科学发展 社会和谐	16
第一篇 综 合	25
第二篇 国民经济核算	59
第三篇 人口和劳动就业	79
第四篇 固定资产投资和房地产	109
第五篇 能源生产和消费	137
第六篇 财 政	149
第七篇 价格指数	161
第八篇 人民生活	175
第九篇 城市建设和环境保护	203
第十篇 农村经济	215
第十一篇 工 业	233
第十二篇 建筑业	273
第十三篇 交通运输和邮电	287
第十四篇 国内贸易	299
第十五篇 对外经济贸易和旅游	331
第十六篇 金融业	363
第十七篇 教育和科技	383
第十八篇 文化和体育	419
第十九篇 卫生、社会保障和社会福利	431
第二十篇 公共管理和社会组织	449
第二十一篇 企业调查资料	461
第二十二篇 滨海新区	479
第二十三篇 区县基本情况	511
附：天津市第二次农业普查主要数据公报	549

SUBJECT INDEX

SUBJECTS	PAGE
Statistical Communique on the 2007 National Economic and Social Development of Tianjin	1
Good & Fast Development Of Tianjin's National Economic in 2007	11
Tianjin's Scientific Development and Harmonious Society	16
Chapter 1 General Survey	25
Chapter 2 National Accounts	59
Chapter 3 Population, Labor and Employment	79
Chapter 4 Investment in Fixed Assets and Real Estate	109
Chapter 5 Energy Production and Consumption	137
Chapter 6 Government Finance	149
Chapter 7 Price Indices	161
Chapter 8 People's Life	175
Chapter 9 Urban Construction and Environment Protection	203
Chapter 10 Rural Economy	215
Chapter 11 Industry	233
Chapter 12 Construction	273
Chapter 13 Transportation, Post and Telecommunications	287
Chapter 14 Domestic Trade	299
Chapter 15 Foreign Trade, Economic Cooperation and Tourism	331
Chapter 16 Financial Intermediation	363
Chapter 17 Education, Science and Technology	383
Chapter 18 Culture and Sports	419
Chapter 19 Public Health, Social Security and Social Welfare	431
Chapter 20 Public Management and Social Organizations	449
Chapter 21 Enterprises Survey Information	461
Chapter 22 Binhai New Area	479
Chapter 23 Basic Statistics on Districts and Counties	511
Appendix: Statistical Communique of the Second Agriculture Sample Survey of Tianjin	549

目 录

CONTENTS

2007 年天津市国民经济和社会发展统计公报.....	1
Statistical Communique on the 2007 National Economic and Social Development of Tianjin	
2007 年我市国民经济实现又好又快发展.....	11
Good & Fast Development of Tianjin's National Economic in 2007	
科学发展 社会和谐.....	16
Tianjin's Scientific Development and Harmonious Society	

第一篇 综合 / Chapter 1 General Survey

1-1 行政建制 (2007 年底).....	26
Administrative Divisions (End of 2007)	
1-2 土地面积 (2007 年).....	26
Area of Land, 2007	
1-3 各月份气象资料 (2007 年).....	27
Meteorological Data of Each Month, 2007	
1-4 各区县气象资料 (2007 年).....	27
Meteorological Data by District and County, 2007	
1-5 法人和产业活动单位数 (2007 年底) (按登记注册类型分).....	28
Number of Institutional Units and Unit with Industrial Undertakings, the End of 2007 (Grouped by Registered Type)	
1-6 法人活动单位数 (2007 年底) (按行业类别分).....	30
Number of Institutional Units, the End of 2007 (Grouped by Sector)	
1-7 主要年份国民经济主要指标和增长速度.....	34
Main Indicators and Increase Rate of National Economy in Main Years	
1-8 国民经济和社会发展结构指标 (2004-2007 年).....	41
Structural Indicators of National Economy and Social Development, 2004-2007	
1-9 国民经济和社会发展比例和效益指标 (2004-2007 年).....	45
Main Indicators of Proportion and Efficiency in National Economy and Social Development, 2004-2007	
1-10 平均每天社会经济活动 (2004-2007 年).....	48
Average Daily Social and Economic Activities, 2004-2007	
1-11 国民经济主要指标人均水平 (2004-2007 年).....	50
Per Capita Annual Level of Main Indicators of National Economy, 2004-2007	
1-12 天津在全国的地位.....	51
Position of Tianjin in the Whole Nation	
主要统计指标解释.....	53
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第二篇 国民经济核算 / Chapter 2 National Accounts

2-1 全市生产总值 (1978-2007 年).....	60
Gross Domestic Product, 1978-2007	
2-2 全市生产总值构成 (1978-2007 年).....	61
Composition of Gross Domestic Product, 1978-2007	
2-3 全市生产总值指数 (1978-2007 年).....	62
Indices of Gross Domestic Product, 1978-2007	
2-4 全市生产总值指数 (1979-2007 年).....	63
Indices of Gross Domestic Product, 1979-2007	
2-5 按产业分全市生产总值 (2005-2007 年).....	64
Gross Domestic Product by Industry, 2005-2007	
2-6 按产业分全市生产总值指数 (2005-2007 年).....	65
Indices of Gross Domestic Product by Industry, 2005-2007	
2-7 三次产业贡献率 (1991-2007 年).....	66
Share of the Three Industries to the Increase of GDP, 1991-2007	
2-8 三次产业对全市生产总值增长的拉动 (1991-2007 年).....	66
Contribution of the Three Industries to GDP Growth, 1991-2007	
2-9 全市生产总值项目结构 (1978-2007 年).....	67
Components of Gross Domestic Product, 1978-2007	
2-10 支出法全市生产总值 (1978-2007 年).....	68
Gross Domestic Product by Expenditure Approach, 1978-2007	
2-11 最终消费及构成 (1978-2007 年).....	69
Final Consumption Expenditure and Composition, 1978-2007	
2-12 最终消费总指数 (1979-2007 年).....	70
Final Consumption Indices, 1979-2007	
2-13 最终消费 (2005-2007 年).....	71
Final Consumption Expenditure, 2005-2007	
2-14 资本形成总额和指数 (1978-2007 年).....	72
Gross Capital Formation and Indices, 1978-2007	
2-15 最终消费和资本形成总额对全市生产总值增长的贡献率和拉动 (1978-2007 年).....	73
Share and Contribution of Final Consumption Expenditure and Gross Capital Formation to GDP Growth, 1978-2007	
2-16 居民消费水平 (1978-2007 年).....	74
Household Consumption, 1978-2007	
主要统计指标解释	75
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第三篇 人口和劳动就业 / Chapter 3 Population, Labor and Employment

3-1 人口主要指标 (1990-2007 年).....	80
Main Statistics on Population, 1990-2007	
3-2 户籍人口主要构成 (1990-2007 年).....	80
Composition of Registered Population, 1990-2007	
3-3 按地区分的户数、人口数及人口密度.....	81
Households, Population and Population Density by Region	
3-4 按户口性质分的户籍户数.....	82
Registered Households by Registered Character	
3-5 按户口性质分的户籍人口数.....	83
Registered Population by Registered Character	

3-6 按性别分的户籍人口数	84
Registered Population by Sex	
3-7 计划生育情况 (2004-2007 年)	85
Family Planning, 2004-2007	
3-8 人口婚姻登记情况 (2004-2007 年)	85
Marriage Registration, 2004-2007	
3-9 各种特征年龄组的户籍人口 (2007 年)	86
Registered Population by Age Groups, 2007	
3-10 常住人口主要数据	87
Main Statistics on Permanent Population	
3-11 按年龄分的 6 岁及以上各种受教育程度人口 (2007 年)	88
Education Status of Population Aged 6 and above by Age, 2007	
3-12 按年龄分的 15 岁及以上各种婚姻状况人口 (2007 年)	89
Marriage Status of Population Aged 15 and above by Age, 2007	
3-13 按地区分的家庭户规模 (2007 年)	90
Family Households by Size and Region, 2007	
3-14 按地区分有 65 岁及以上老年人口的家庭户 (2007 年)	91
Households with Population Aged 65 and over by Region, 2007	
3-15 社会从业人员 (1990-2007 年)	92
Total Employment Personnel, 1990-2007	
3-16 城镇单位从业人员 (1990-2007 年)	93
Employment Personnel in Urban Units, 1990-2007	
3-17 按国民经济行业分各类从业人员 (2007 年)	94
Employment Personnel Grouped by Sector, 2007	
3-18 社会从业人员及构成	95
Number and Composition of Employment Personnel	
3-19 城镇单位从业人员及构成	96
Number and Composition of Employment Personnel in Urban Units	
3-20 城镇单位在岗职工及构成	97
Number and Composition of On-post Staff and Workers in Urban Units	
3-21 城镇单位其他从业人员及构成	98
Number and Composition of Other Employment Personnel in Urban Units	
3-22 城镇单位从业人员变动情况 (2007 年)	99
Changes of Employment Personnel in Urban Units, 2007	
3-23 市属部分局 (总公司) 国有经济单位从业人员年末人数	100
Year-end Number of Employment Personnel by State-owned Units in Part of Bureaus (Corporations)	
3-24 市属部分局 (总公司) 国有经济单位从业人员年平均人数	101
Average Number of Employment Personnel by State-owned Units in Part of Bureaus (Corporations)	
3-25 离退休退职人员情况 (2004-2007 年)	102
Basic Statistics on Retired and Quited Personnel, 2004-2007	
3-26 城镇登记失业人员情况 (2004-2007 年)	102
Basic Statistics on Registered Unemployed Personnel in Urban Area, 2004-2007	
3-27 职业技能培训与就业服务情况 (2004-2007 年)	103
Statistics on Vocational Skill Training and Employment Service, 2004-2007	
3-28 全市就业和再就业情况 (2004-2007 年)	103
Statistics on Employment and Re-employment, 2004-2007	
主要统计指标解释	104
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	



4-1 全社会固定资产投资 (1990-2007 年).....	110
Total Investment in Fixed Assets, 1990-2007	
4-2 全社会新增固定资产 (1990-2007 年).....	111
Total Newly Increased Fixed Assets, 1990-2007	
4-3 全社会固定资产投资和房屋建筑面积 (2005-2007 年).....	112
Total Investment in Fixed Assets and Floor Space of Buildings, 2005-2007	
4-4 按行业分全社会固定资产投资	113
Total Investment in Fixed Assets Grouped by Sector	
4-5 全市固定资产投资及新增固定资产	114
Municipal Investment in Fixed Assets and Newly Increased Fixed Assets	
4-6 按行业分全市固定资产投资	115
Municipal Investment in Fixed Assets by Sector	
4-7 按制造业主要行业分全市固定资产投资	116
Municipal Investment in Fixed Assets of Main Manufacturing	
4-8 按行业分全市新增固定资产	117
Municipal Newly Increased Fixed Assets by Sector	
4-9 按制造业主要行业分全市新增固定资产	118
Municipal Newly Increased Fixed Assets of Main Manufacturing	
4-10 全市固定资产投资资金来源.....	119
Source of Funds for Municipal Investment in Fixed Assets	
4-11 全市施工和竣工房屋建筑面积.....	119
Municipal Floor Space of Buildings under Construction and Completed	
4-12 按行业分全市固定资产投资资金来源 (2007 年).....	120
Source of Funds for Municipal Investment in Fixed Assets by Sector, 2007	
4-13 按行业分全市固定资产投资施工项目个数.....	122
Number of Municipal Investment Projects under Construction in Fixed Assets by Sector	
4-14 按行业分全市固定资产投资建成投产项目个数.....	123
Number of Municipal Investment Projects in Fixed Assets Completed and Put into Use by Sector	
4-15 全市能源工业固定资产投资	124
Municipal Investment in Fixed Assets of Energy Industry	
4-16 全市城市基础设施固定资产投资	124
Municipal Urban Infrastructure Investment in Fixed Assets	
4-17 全市地方固定资产投资.....	125
Municipal Local Investment in Fixed Assets	
4-18 全市房地产开发投资、建设情况 (1990-2007 年).....	126
Investment and Construction of Municipal Real Estate Development, 1990-2007	
4-19 全市房地产开发投资情况	127
Municipal Investment in Real Estate Development	
4-20 全市房地产开发建设情况	128
Construction of Municipal Real Estate Development	
4-21 房地产销售、中介服务和物业管理情况	129
Basic Statistics on Real Estate Sales, Agency Services and Property Management	
4-22 农村非农户固定资产投资	130
Total Investment in Fixed Assets of Rural Non-agricultural Households	
4-23 农村农户固定资产投资	130
Total Investment in Fixed Assets of Rural Agricultural Households	
4-24 重点建设项目一览表 (2007 年).....	131
Basic Statistics on Key Projects, 2007	

4-25	建设项目主要新增生产能力 (2007 年).....	133
	Main Newly Increased Production Capacity of Construction Projects, 2007	
4-26	房地产开发企业投资额、销售额五十强 (2007 年).....	134
	Top 50 Real Estate Enterprises Ordered by Investment and Sales, 2007	
	主要统计指标解释	135
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第五篇 能源生产和消费 / Chapter 5 Energy Production and Consumption

5-1	能源生产总量及构成 (1990-2007 年).....	138
	Total Production of Energy and Its Composition, 1990-2007	
5-2	能源终端消费量 (1990-2007 年).....	138
	Final Consumption of Energy, 1990-2007	
5-3	综合能源平衡表 (标准量).....	139
	Overall Energy Balance Sheet (Standard Equivalent)	
5-4	能源消耗基本情况 (1990-2007 年).....	140
	Basic Statistics on Energy Consumption, 1990-2007	
5-5	主要年份电力平衡表	141
	Electricity Balance Sheet in Main Years	
5-6	能源消费弹性系数 (1991-2007 年).....	142
	Elasticity of Energy Consumption, 1991-2007	
5-7	主要年份平均每天能源消费量	142
	Average Daily Energy Consumption in Main Years	
5-8	主要年份生活能源消费量.....	143
	Energy Consumption for Non-production Purpose in Main Years	
5-9	人均生活能源消费量 (1990-2007 年).....	143
	Annual per Capita Energy Consumption for Non-production Purpose, 1990-2007	
5-10	工业行业主要能源终端消费量 (2007 年).....	144
	The Final Consumption of Main Energy by Industrial Sector, 2007	
	主要统计指标解释	147
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第六篇 财政 / Chapter 6 Government Finance

6-1	全市财政收支 (1994-2007 年)	150
	Total Government Revenue and Expenditure, 1994-2007	
6-2	地方一般预算财政收入 (1994-2007 年).....	151
	Local General Budgetary Government Revenue, 1994-2007	
6-3	全市财政收入 (2007 年).....	152
	Total Government Revenue, 2007	
6-4	全市财政支出 (2007 年).....	153
	Total Government Expenditure, 2007	
6-5	区县级一般预算财政收入 (2007 年).....	154
	General Budgetary Government Revenue at District & County Level, 2007	
6-6	区县级一般预算财政支出 (2007 年).....	156
	General Budgetary Government Expenditure at District & County Level, 2007	
6-7	主要年份天津市国家税务局各项税收情况	158
	Tax Revenue of Tianjin National Tax Bureau in Main Years	

主要统计指标解释	159
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第七篇 价格指数 / Chapter 7 Price Indices

7-1 城市物价总指数 (1978-2007 年).....	162
Urban General Price Indices, 1978-2007	
7-2 城市居民消费价格分类指数 (2005-2007 年).....	163
Urban Consumer Price Indices by Category, 2005-2007	
7-3 城市商品零售价格分类指数 (2005-2007 年).....	165
Urban Retail Price Indices by Category, 2005-2007	
7-4 居民货币购买力指数 (1991-2007 年).....	167
Indices of Monetary Purchasing Power of Residents, 1991-2007	
7-5 固定资产投资价格指数 (2004-2007 年).....	168
Price Indices of Investment in Fixed Assets, 2004-2007	
7-6 工业品出厂价格指数 (2004-2007 年).....	168
Ex-factory Price Indices of Industrial Products, 2004-2007	
7-7 按行业分工业品出厂价格指数 (2005-2007 年).....	169
Ex-factory Price Indices of Industrial Products by Sector, 2005-2007	
7-8 工业主要原材料、燃料及动力购进价格指数 (2004-2007 年).....	171
Main Raw Materials, Fuels and Motive Power Purchasing Price Indices of Industry, 2004-2007	
7-9 房地产价格指数 (2004-2007 年).....	171
Price Indices of Real Estate, 2004-2007	
主要统计指标解释	172
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第八篇 人民生活 / Chapter 8 People's Life

8-1 城乡居民物质文化生活水平提高情况 (2003-2007 年).....	176
Improvement in Urban and Rural Residents' Material and Cultural Life, 2003-2007	
8-2 城镇单位从业人员劳动报酬总额 (1990-2007 年).....	178
Total Remuneration of Employment Personnel in Urban Units, 1990-2007	
8-3 城镇单位从业人员人均劳动报酬 (1990-2007 年).....	178
Per Capita Remuneration of Employment Personnel in Urban Units, 1990-2007	
8-4 城镇单位从业人员劳动报酬总额	179
Total Remuneration of Employment Personnel in Urban Units	
8-5 城镇单位从业人员人均劳动报酬.....	180
Per Capita Remuneration of Employment Personnel in Urban Units	
8-6 在岗职工工资总额	181
Total Wages of On-post Staff and Workers	
8-7 在岗职工平均工资	182
Per Capita Wages of On-post Staff and Workers	
8-8 其他从业人员劳动报酬总额	183
Total Remuneration of Other Employment Personnel	
8-9 其他从业人员人均劳动报酬.....	184
Per Capita Remuneration of Other Employment Personnel	
8-10 市属部分局 (总公司) 国有经济单位从业人员劳动报酬总额	185
Total Remuneration of Employment Personnel in State-owned Units in Part of Bureaus (Corporations)	

8-11	市属部分局(总公司)国有经济单位从业人员人均劳动报酬.....	186
	Per Capita Remuneration of Employment Personnel in State-owned Units in Part of Bureaus (Corporations)	
8-12	职工劳保福利费发放情况(2004-2007年).....	187
	Total Insurance Welfare of Staff and Workers, 2004-2007	
8-13	职工保险福利费构成(2004-2007年).....	187
	Composition of Insurance Welfare of Staff and Workers, 2004-2007	
8-14	城市居民家庭人均收支及增幅(1990-2007年).....	188
	Capita Income & Expenditures and Increase Rate of Urban Households, 1990-2007	
8-15	城市居民家庭生活基本情况(1990-2007年).....	188
	Basic Statistics of Urban Households, 1990-2007	
8-16	城市不同收入水平居民家庭基本情况(2007年)(按平均每人每年可支配收入分组).....	189
	Basic Statistics of Urban Households with Different Income Level, 2007 (Grouped by Annual per Capita Disposable Income)	
8-17	城市居民家庭人均收入及构成(2004-2007年).....	190
	Per Capita Income & Composition of Urban Households, 2004-2007	
8-18	城市居民家庭人均消费性支出及构成(2004-2007年).....	190
	Composition of per Capita Living Expenditures of Rural Residents, 2004-2007	
8-19	城市居民家庭人均消费性支出分类(2007年).....	191
	The Classification of per Capita Annual Expenditures for Consumption of Urban Households, 2007	
8-20	城市居民家庭平均每百户耐用消费品年末拥有量(2003-2007年).....	193
	Per 100 Urban Households Year-end Possessions of Major Durable Consumer Goods, 2003-2007	
8-21	城市居民家庭住房基本情况构成(2004-2007年).....	194
	Composition of Basic Living Condition of Urban Households, 2004-2007	
8-22	农村居民家庭基本情况(2004-2007年).....	195
	Basic Statistics of Rural Households, 2004-2007	
8-23	农村居民家庭劳动力文化程度(2004-2007年).....	195
	Education Level of Labors in Rural Households, 2004-2007	
8-24	农村居民人均纯收入(2005-2007年).....	196
	Per Capita Net Income of Rural Residents, 2005-2007	
8-25	农村居民人均纯收入构成(2005-2007年).....	196
	Composition of per Capita Net Income of Rural Residents, 2005-2007	
8-26	农村居民人均生活消费支出(2005-2007年).....	197
	Per Capita Annual Living Expenditures of Rural Residents, 2005-2007	
8-27	农村居民人均生活消费支出构成(2005-2007年).....	197
	Composition of per Capita Living Expenditures of Rural Residents, 2005-2007	
8-28	农村居民家庭每百户耐用消费品年末拥有量(2003-2007年).....	198
	Per 100 Rural Households Year-end Possessions of Durable Consumer Goods, 2003-2007	
8-29	农村居民人均食品消费量(2003-2007年).....	198
	Per Capita Annual Consumption on Food of Rural Households, 2003-2007	
	主要统计指标解释	199
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第九篇 城市建设和环境保护 / Chapter 9 Urban Construction and Environment Protection

9-1	城市建设用地(2005-2007年).....	204
	City Construction Land-used, 2005-2007	
9-2	城市房屋建筑面积(2005-2007年).....	204
	Floor Space of Buildings in City, 2005-2007	
9-3	城市市政设施情况.....	205

Municipal Facilities in City	205
9-4 城市自来水	205
Urban Tap Water	
9-5 城市燃气设备能力、销售量和用气户数 (2005-2007 年)	206
Gas Equipment Capacity, Gas Sold and Gas Users in City, 2005-2007	
9-6 城市园林绿化情况 (2006 年)	207
Parks, Gardens and Green Areas in City, 2006	
9-7 公园分布 (2007 年)	207
Distribution of Parks, 2007	
9-8 城市集中供热 (2005-2007 年)	208
Heating in City, 2005-2007	
9-9 城市公共交通 (2005-2007 年)	208
Public Traffic in City, 2005-2007	
9-10 城市环境卫生事业发展情况 (2005-2007 年)	208
Development of Urban Environmental Sanitation, 2005-2007	
9-11 水资源情况 (2001-2007 年)	209
Water Resources, 2001-2007	
9-12 供水用水情况 (2001-2007 年)	209
Water Supply and Water Use, 2001-2007	
9-13 工业废水、废气、固体废物排放及处理情况 (2004-2007 年)	210
Emission and Treatment of Industrial Waste Water, Waste Gas, Waste Residue and Dust, 2004-2007	
9-14 城市水、大气、声、生态环境基本情况 (2004-2007 年)	211
Urban Water, Atmospheric, Acoustic and Ecological Environment, 2004-2007	
9-15 环境保护系统人员构成 (2004-2007 年)	211
Composition of Environment Protection Personnel, 2004-2007	
9-16 环境管理“三同时”制度执行情况 (2004-2007 年)	212
Implementation of "Three Meantime" System of Environmental Management, 2004-2007	
9-17 排污费征收、工业污染治理情况 (2004-2007 年)	212
Collection of Discharge Fee and Industrial Pollution Harnessing Projects, 2004-2007	
主要统计指标解释	213
Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第十篇 农村经济 / Chapter 10 Rural Economy

10-1 农村经济主要指标	216
Major Indicators of Rural Economy	
10-2 农业生产条件情况 (1990-2007 年)	218
Conditions of Agricultural Production, 1990-2007	
10-3 农林牧渔业总产值和增长速度 (1990-2007 年)	219
Gross Output Value and Increase Rate of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery, 1990-2007	
10-4 农林牧渔业总产值结构 (1990-2007 年)	220
Structure of Gross Output Value of Farming, Forestry, Animal Husbandry and Fishery, 1990-2007	
10-5 农作物播种面积 (1990-2007 年)	220
Sown Areas of Farm Crops, 1990-2007	
10-6 主要农产品产量情况 (1990-2007 年)	221
Yield of Major Farm Crops, 1990-2007	
10-7 农村家庭户均生产性固定资产原值 (2004-2007 年)	222
Original Value of Productive Fixed Assets per Rural Household, 2004-2007	
10-8 农村家庭每百户生产性固定资产拥有量 (2004-2007 年)	222

	Number of Productive Fixed Assets per 100 Rural Households, 2004-2007	
10-9	各区县主要农作物播种面积 (2007 年).....	223
	Sown Areas of Major Farm Crops by District and County, 2007	
10-10	各区县主要农作物产量 (2007 年).....	224
	Yield of Major Farm Crops by District and County, 2007	
10-11	各区县畜牧业生产情况 (2006 年).....	226
	Production of Animal Husbandry by District and County, 2006	
10-12	林业生产、果园面积及产量 (2005-2007 年).....	227
	Forestry Production, Orchard Areas and Output, 2005-2007	
10-13	各区县渔业生产情况 (2006 年).....	227
	Fishery Production by District and County, 2006	
10-14	农垦集团总公司主要指标 (2005-2007 年).....	228
	Major Indicators of State Farms of Agribusiness Group Corporation, 2005-2007	
10-15	大型水库基本情况 (2007 年).....	230
	Large Reservoirs of Tianjin, 2007	
10-16	中型水库基本情况 (2007 年).....	230
	Medium Reservoirs of Tianjin, 2007	
	主要统计指标解释	231
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第十一篇 工 业 / Chapter 11 Industry

11-1	工业总产值及增长速度 (1990-2007 年).....	234
	Gross Output Value and Increase Rate of Industry, 1990-2007	
11-2	全部国有及规模以上工业总产值	235
	Gross Output Value of All State-owned and above Designated Size Industry	
11-3	地方全部国有及规模以上工业总产值.....	238
	Gross Output Value of All State-owned and above Designated Size Local Industry	
11-4	主要工业产品生产能力	241
	Production Capacity of Major Industrial Products	
11-5	主要工业产品产量 (1990-2007 年)	242
	Output of Major Industrial Products, 1990-2007	
11-6	主要工业产品产量 (2007 年).....	243
	Output of Major Industrial Products, 2007	
11-7	主要工业产品销售量和产销率.....	245
	Sales Volume and Sales Ratio of Major Industrial Products	
11-8	各区县工业企业主要指标 (2007 年).....	246
	Main Indicators of Industrial Enterprises by District and County, 2007	
11-9	工业企业主要经济指标 (1990-2007 年).....	247
	Main Economic Indicators of Industrial Enterprises, 1990-2007	
11-10	全部国有及规模以上工业企业主要经济指标 (2007 年).....	248
	Main Economic Indicators of All State-owned and above Designated Size Industrial Enterprises, 2007	
11-11	地方全部国有及规模以上工业企业主要经济指标 (2007 年).....	250
	Main Economic Indicators of All State-Owned and above Designated Size Local Industrial Enterprises, 2007	
11-12	分行业全部国有及规模以上工业企业主要经济指标 (2007 年).....	252
	Main Economic Indicators of All State-owned and above Designated Size Industrial Enterprises by Sector, 2007	
11-13	分行业国有大中型工业企业主要经济指标 (2007 年).....	254
	Main Economic Indicators of Large and Medium-sized State-owned Enterprises by Sector, 2007	
11-14	全部国有及规模以上工业企业主要经济效益指标 (1990-2007 年).....	256

	Main Indicators on Economic Benefit of All State-owned and above Designated Size Industrial Enterprises, 1990-2007	
11-15	全部国有及规模以上工业企业主要经济效益指标 (2007 年).....	257
	Main Indicators on Economic Benefit of All State-owned and above Designated Size Industrial Enterprises, 2007	
11-16	国有及国有控股大中型工业企业主要经济指标及占全市比重	258
	Main Economic Indicators of Large & Medium-sized State-owned and State-holding Enterprises as Percentage of Whole Industry	
11-17	大中型工业企业主要经济指标及占全市比重	259
	Main Economic Indicators of Large & Medium-sized Industrial Enterprises and as Percentage of Whole Industry	
11-18	主要工业集团 (总公司) 部分经济指标 (2007 年).....	260
	Partial Economic Indicators of Main Industrial Group Corporation, 2007	
11-19	高新技术产业主要经济指标	262
	Main Economic Indicators of High & New Technology Industry	
11-20	电子信息产品制造业主要经济指标 (2007 年).....	263
	Main Economic Indicators of Electronic and Information Products Manufacturing, 2007	
11-21	主营业务收入百强工业企业 (2007 年).....	264
	Top 100 Industrial Enterprises on Business Revenue, 2007	
11-22	实现利税百强工业企业 (2007 年).....	265
	Top 100 Industrial Enterprises on Total Pre-tax Profits, 2007	
	主要统计指标解释	266
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	

第十二篇 建筑业 / Chapter 12 Construction

12-1	建筑企业基本情况 (1990-2007 年).....	274
	Basic Statistics on Construction Enterprises, 1990-2007	
12-2	建筑企业主要经济效益指标和工程质量 (1990-2007 年).....	274
	Main Indicators of Economic Efficiency and Engineering Quality of Construction Enterprises, 1990-2007	
12-3	建筑企业基本情况 (按登记注册类型和经济类型分).....	275
	Basic Statistics on Construction Enterprises (Grouped by Status of Registration and Ownership)	
12-4	建筑企业基本情况 (按行业和资质等级分).....	277
	Basic Statistics on Construction Enterprises (Grouped by Sector and Qualification Grade)	
12-5	建筑企业主要财务指标 (2007 年).....	279
	Main Financial Indicators of Construction Enterprises, 2007	
12-6	建筑企业年末自有机械设备总功率和净值 (1990-2007 年).....	281
	Total Capacity and Net Value of Machinery and Equipment Owned by Construction Enterprises (Year-end), 1990-2007	
12-7	建筑企业技术装备率和动力装备率 (1990-2007 年).....	281
	Value and Power of Machines per Laborer of Construction Enterprises, 1990-2007	
12-8	建筑企业机械设备情况及经济效益指标	282
	Machinery & Equipment and Economic Efficiency Indicators of Construction Enterprises	
12-9	建筑业企业房屋建筑完成情况.....	283
	Building Construction of Construction Enterprises	
12-10	劳务分包建筑企业生产经营情况.....	283
	Main Indicators of Construction Enterprises of Work Subcontractors	
12-11	全市建筑企业建筑业总产值、利税总额五十强 (2007 年).....	284
	Top 50 Construction Enterprises by Gross Output Value and Total Pre-tax Profits of Construction, 2007	
	主要统计指标解释	285
	Explanatory Notes on Main Statistical Indicators	